



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



27-28 February 2009 | **BRUSSELS**
27-28 février 2009

Belgium

SECOND ANNUAL TAX
CONFERENCE
TAX LAW COMMISSION

DEUXIÈME CONFÉRENCE ANNUELLE
FISCALE
COMMISSION DE DROIT FISCAL



Avec le soutien de / With the support of



ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS - INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



Introduction

The AIJA Tax Law Commission proudly presents its second Annual Tax Conference, this time taking place in Brussels.

The Annual AIJA Tax Conference is a 100% tax event, focusing on the interests of Young Tax Lawyers. The purpose of this seminar is to bring you fully up to date with the latest developments on international, european and domestic tax matters, introduced both by outstanding speakers from e.g. international and governmental organizations, universities and practitioners, as by interactive panel discussions between participants.

The Annual AIJA Tax Conference provides a platform for discussions between participants and for presentations of the latest developments in participants' countries. The program will also cover skill training on international tax advising, this time to be delivered by the International Bureau for Fiscal Documentation (IBFD). The first Annual Tax Conference has proven to be a very successful format in bringing Young Tax Lawyers together, enhancing their skills and knowledge in (international) tax law and expanding their network and friendships, like AIJA is known. This concept will be continued for the coming Annual Tax Conferences and we are very proud to have the support of the International Tax Center Leiden (ITC) and IBFD in the program.

The Seminar Hotel will be the SAS Radisson, located in the Centre of Brussels and known with AIJA from its 45th Birthday Party. The Scientific Program with excellent speakers on International Tax Topics will commence on Friday February 27th, 2009 at noon, in order to enable all participants to travel in the morning to Brussels. On Friday evening a cocktail and dinner will be organized at the Tour & Taxis complex in Brussels, sponsored by the Tiberghien law firm. On Saturday morning the internal program will take place with skill training and a round table discussion about the latest developments in international and domestic tax matters. The 2-day seminar will conclude with a joint lunch in the Centre of Brussels.

If you are a tax lawyer, make sure that you register as soon as possible. If you aren't, persuade your tax colleagues to participate. This is a perfect opportunity to get introduced in the AIJA network of Tax Lawyers, but don't wait too long as the Annual Tax Conference is only open for a limited number of participants for the sake of interactivity.





La Commission de Droit Fiscal de l'AIJA est fière de vous présenter sa seconde Conférence Fiscale annuelle, qui se tiendra cette fois à Bruxelles.

Cette conférence fiscale est un événement purement fiscal, exclusivement consacré aux préoccupations des jeunes avocats fiscalistes. Le but de ce séminaire est de vous tenir informés des tout derniers développements du domaine de la fiscalité internationale, européenne et dans les pays des participants. Ces sujets seront présentés par de prestigieux orateurs représentant d'organisations gouvernementales et internationales, et discutés entre les participants.

La Conférence fiscale annuelle de l'AIJA vous permettra de dialoguer entre participants et de présenter les derniers développements intervenus dans votre pays. Le programme comportera également un volet formation sur le conseil fiscal international, cette fois-ci présenté par le Bureau International de Documentation Fiscale (IBFD). La première Conférence Fiscale Annuelle s'est révélée être une formule couronnée de succès pour réunir les Jeunes Avocats Fiscalistes, améliorant leur savoir-faire et leurs connaissances en fiscalité internationale et accroissant leurs réseaux professionnel et amical, ce qui est un des atouts majeurs de l'AIJA. Ce concept sera poursuivi lors des conférences fiscales annuelles à venir.

La conférence se tiendra à l'hôtel SAS Radisson (<http://www.radissonsas.com>), situé au cœur de Bruxelles, bien connu de l'AIJA depuis que s'y est tenue la réception pour son 45ème Anniversaire. Le programme scientifique, animé par de prestigieux orateurs intervenant sur des sujets fiscaux internationaux, commencera le vendredi 27 février 2009 à midi, afin de permettre aux participants d'arriver à Bruxelles dans la matinée. Vendredi soir un cocktail et dîner seront organisés au complexe Thurn & Taxis à Bruxelles, offerts par le cabinet Tiberghien. Samedi matin aura lieu le programme interne entre participants avec le volet formation et une table ronde sur les derniers développements en matière fiscale internationale et nationales. Ce séminaire de deux jours se terminera avec un déjeuner commun dans le Centre de Bruxelles, pour lesquelles nous sommes fiers d'avoir le soutien de l'ITC et de l'IBFD.

Si vous êtes avocat fiscaliste, inscrivez-vous au plus tôt. Si vous n'êtes pas avocat fiscaliste, persuadez vos collègues fiscalistes de s'inscrire. C'est une parfaite opportunité pour être introduit dans le réseau AIJA des avocats fiscalistes. Mais n'attendez pas trop longtemps car la Conférence Fiscale Annuelle ne peut accueillir qu'un nombre limité de participants afin de préserver l'interactivité.





Programme

Friday February 27th, 2009

- 12.00 Registration / sandwiches (Radisson SAS)
- 12.45 **Welcome, opening remarks and introduction to the seminar and speakers**
Duarte de Athayde, AIJA President
Michiel Groenland, TLC President
Gerd D. Goyvaerts, TLC Vice President
- 13.10 **The 2008 draft update of the OECD Model Convention and Commentary**
Prof. Dr. Kees van Raad, ITC and Leiden University
- 14.00 **Practical impacts of the 2008 amendments in the OECD Model Convention**
Bernard Peeters, Senior Partner Tiberghien Advocaten, Brussels
- 14.50 Coffee break
- 15.20 **Developments and issues in the European process of fiscal integration**
Prof. Dr. Frans Vanistendael, IBFD and Leuven University
- 16.10 **The Commission Proposal to amend the European Savings Taxation Directive**
Germano Mirabile, DG Taxation & Customs Union, European Commission, Brussels
- 17.00 **Open debate**
All participants
- 18.00 Buses to cocktail & dinner (Tiberghien / Tour & Taxis)

Saturday, February 28th 2009

- 8.00 Breakfast
- 9.00 **Introduction Saturday morning session**
Michiel Groenland, TLC President
- 9.15 **IBFD presentation about international tax surveys**
- 10.0 **What's going on in participant's countries**
All participants
- 12.30 **Closing of Seminar**
Gerd D. Goyvaerts, TLC Vice President
- 12.45 Lunch





Programme

Vendredi 27 février 2009

- 12h00 Enregistrement - Sandwichs (Hôtel SAS Radisson)
- 12h45 **Accueil, remarques préliminaires, Introduction au séminaire et présentation des orateurs**
Duarte de Athayde, Président de l'AIJA
Michiel Groenland, Président de la Commission de Droit Fiscal
Gerd D. Goyvaerts, Vice-Président de la Commission de Droit Fiscal
- 13h10 **Les développements 2008 du Modèle de Convention et Commentaires de l'OCDE encore à l'étude**
Professeur Dr. Kees van Raad, ITC et Université de Leiden
- 14h00 **Impacts pratiques des amendements 2008 du Modèle de Convention de l'OCDE**
Bernard Peeters, Senior Partner Tiberghien Avocats, Bruxelles
- 14h50 Pause-café
- 15h20 **Développements et problématique relatifs à l'harmonisation des régimes fiscaux européens**
Professeur Dr. Frans Vanistendael, IBFD et Université de Leuven
- 16h10 **La Proposition de la Commission pour amender la directive européenne sur la fiscalité de l'épargne**
Germano Mirabile, DG Fiscalité et Union douanière, Commission Européenne, Bruxelles
- 17h00 **Débat**
Tous les participants
- 18h00 Navette pour cocktail et dîner (Cabinet Tiberghien et Thurn & Taxis)

Samedi 28 février 2009

- 8h00 Petit-déjeuner
- 9h00 **Introduction à la session du samedi matin**
Michiel Groenland, Président de la Commission de Droit Fiscal
- 9h15 **Présentation de l'IBFD sur les enquêtes fiscales internationales**
- 10h00 **Actualité des pays des participants**
Tous les participants
- 12h30 **Fin du séminaire**
Gerd D. Goyvaerts, Vice-Président de la Commission de Droit Fiscal
- 12h45 Déjeuner



Administration

Venue of the Seminar:

Hotel Radisson SAS, Brussels
Rue Fossé-aux-Loups, 47 – BE-1000 Bruxelles
Tel : + 32-2-219.2828 – Fax : + 32-2-219.62.62

Language/Number of Participants – Cancellation

The AIJA Annual Tax Conference will be held in English without simultaneous translation. The number of participants is limited. Enrolment takes place on a first-come, first-served basis. The organizers reserve the right to cancel or modify the Seminar. In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant.

Registration Fees

	←= 31-01-2009	> 01-02-2009
AIJA Member - < 35	EUR 450	EUR 575
AIJA Member - >= 35	EUR 500	EUR 575
Non AIJA Member	EUR 575	EUR 650
Accompanying person	EUR 180	EUR 180
Speaker	EUR 450	EUR 450

The Registration Fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, sandwiches, cocktail and diner on Friday and lunch on Saturday. Registration will only be effective after payment.

Payment should be transferred in EUR with no cost to the organisers to the following account:

BIC: MIDLGB22 | IBAN:GB09MIDL40051568555734
Sort code: 40 05 15 | Account no: 68555734
HSBC Bank plc, HAVERFORDWEST BRANCH
41 High Street, Haverfordwest, Pembrokeshire SA61 2BU UK
Ref: AIJA "BRUSSELS TLC"

Accommodation is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at the following hotel at preferential rates until January 31st, 2009.

SAS RADISSON

Single: € 139 - Double: € 169
Rates are per room per night and include tax and full buffet breakfast (free internet access is also available to guests) – Please register via the registration form.

Hotel Marivaux

Boulevard A. Max 98 - B-1000 Brussels
Single: € 105 - Double: € 125
The above-mentioned rate for single or double rooms is per night, per room, breakfast, taxes & services included.
To book this hotel go to www.resotel.be/aija1

Hotel Metropole

Place de Brouckère 31 - B-1000 Brussels
Single: € 110 - Double: € 130
The above-mentioned rate for single or double rooms is per night, per room, breakfast, taxes & services included.
To book this hotel go to www.resotel.be/aija1

Dress code: Business (working sessions) and Smart Casual (evening program)

Lieu du séminaire

Hôtel SAS Radisson, Bruxelles
Rue Fossé-aux-Loups, 47 – BE-1000 Bruxelles
Tel : + 32-2-219.2828 – Fax : + 32-2-219.62.62

Langue/nombre de participants - Annulation

Le séminaire se déroulera en anglais sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. Les inscriptions se font par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. En cas d'annulation par un participant, aucun remboursement ne sera effectué. Tout participant empêché peut envoyer un remplaçant à sa place.

Frais d'inscription

	←= 31-01-2009	> 01-02-2009
Membre de l'AIJA - <35	EUR 450	EUR 575
Membre de l'AIJA - >=35	EUR 500	EUR 575
Non membre de l'AIJA	EUR 575	EUR 650
Accompagnant	EUR 180	EUR 180
Orateur	EUR 450	EUR 450

Les frais d'inscription comprennent les conférences du séminaire, la documentation, les pauses-café, les sandwichs, le cocktail et dîner du vendredi et le déjeuner du samedi. L'inscription ne devient définitive qu'une fois le règlement encaissé.

Le paiement des frais d'inscription doit être effectué par virement en euros sans frais pour les organisateurs sur le compte bancaire suivant :

BIC: MIDLGB22 | IBAN:GB09MIDL40051568555734
Sort code: 40 05 15 | Account no: 68555734
HSBC Bank plc, HAVERFORDWEST BRANCH
41 High Street, Haverfordwest, Pembrokeshire SA61 2BU UK
Ref: AIJA "BRUSSELS TLC"

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription. Les hôtels repris ci-dessous offre des prix spéciaux aux participants au séminaire et aux accompagnants avant le 31 janvier 2009.

SAS RADISSON

Chambre Single : € 139 /nuît – Chambre Double : € 169 /nuît (taxes et petit déjeuner inclus) - Veuillez faire votre réservation sur le bulletin d'inscription ci-joint.

Hôtel Marivaux

Boulevard A. Max 98 - B-1000 Bruxelles
Chambre Single: € 105 - Chambre Double: € 125
Les prix ci-dessus s'entendent par nuit, par chambre, petit-déjeuner et taxes inclus.
Pour réserver cet hôtel veuillez aller à www.resotel.be/aija1

Hôtel Metropole

Place de Brouckère 31 - B-1000 Bruxelles
Chambre Single: € 110 - Chambre Double: € 130
Les prix ci-dessus s'entendent par nuit, par chambre, petit-déjeuner et taxes inclus.
Pour réserver cet hôtel veuillez aller à www.resotel.be/aija1

Code vestimentaire : Costume cravate (sessions de travail) et sport chic (en soirée)

REGISTRATION FORM – BULLETIN D'INSCRIPTION

BRUSSELS, 27-28.02.2009

To be returned before **31.01.2009** to / A retourner avant le **31.01.2009** à:

Judy Lane Consulting (JLC)

Attn Sue Percy

PO Box 5098 - Broadstone BH18 9WG - Dorset, UK

Tel: +44 (0)1202 699 488 - Fax: +44 (0)870 429 2125

Or register online at www.aija.org - enregistrez-vous en ligne sur www.aija.org

Name – Nom

Law firm – Cabinet

Address – Adresse

Zip Code/Code Postal..... City

Tel. – Tél. Fax:

E-mail Website:.....

Date of birth – Date de naissance Gender / sexe: M F

Accompanying persons – Accompagnants

First AIJA Event? – Premier événement AIJA? Yes – Oui No – Non

Registration Fees – Frais d'inscription

	← 31.01.2009	→ 31.01.2009	EUR
<input type="checkbox"/> Membre AIJA - < 35	EUR 450	EUR 575	EUR
<input type="checkbox"/> Membre AIJA - >= 35	EUR 500	EUR 575	EUR
<input type="checkbox"/> Non Membre AIJA	EUR 575	EUR 650	EUR
<input type="checkbox"/> Accompagnant - Accompanying person	EUR 180	EUR 180	EUR
<input type="checkbox"/> Speaker - Orateur	EUR 450	EUR 450	EUR
	TOTAL		EUR

I attach proof of payment by bank transfer to account no. The payee is not liable for any charges / Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N°:

BIC: MIDLGB22 - IBAN: GB09MIDL40051568555734 Sort code: 40 05 15 - Account no: 68555734 HSBC Bank plc, HAVERFORDWEST BRANCH, 41 High Street, Haverfordwest, Pembrokeshire SA61 2BU UK - Ref: "AIJA BRUSSELS"

PAYMENT VISA/MASTERCARD

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard/) of the amount of EUR
(+ 20 EUR for bank costs/registration)

J'autorise l'AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard/) du montant de EUR
(+ 20 EUR de frais bancaires par inscription)

ACCOMMODATION/HOTEL - SAS RADISSON

Please refer to the hotel information in the programme before completing this section – Veuillez-vous référer à la section Hôtel du programme

Date of arrival/Date d'arrivée /..... / Date of departure/ Date de départ /..... /

Room – Chambre: Single/Simple Double Smoking Rooms if available / Chambre fumeur (si disponible)

Please indicate room category required – indiquez le type de chambre désiré

Room type A and rate(s) Room type B and rate(s) Room type C and rate (s)

Accommodation guarantee (or deposit – depending on agreement with hotel) – Garantie ou arrhes

Reservations cannot be made without a valid credit card number (Visa, MasterCard, AMEX accepted) – Les réservations ne peuvent être garanties sans un numéro de carte de crédit valable (Visa, MasterCard, AMEX)

Type of card / type de carte:

Name on Card / Nom du porteur

Cred. card Nr/N° Carte créd.: Exp. Dte: Sec. Code/Code séc.

(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel - les 3 derniers chiffres qui sont imprimés au verso du support de la carte de crédit dans le panel de signature). In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant, who cannot attend, may send a substitute participant. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

full autorisation to print my details on the list of participants /autorisation données complètes sur liste participants

full autorisation do forward my details to a sponsor / autorisation données à un sponsor Y/N O/N

HOTEL MARIVAUX – HOTEL MÉTROPOLE : please go to / veuillez aller sur www.resotel.be/aija1

Date Signature

aija



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



ORGANIZING COMMITTEE COMITÉ D'ORGANISATION

GROENLAND Michiel

President Tax Law Commission

Benvolor Attorneys at law - Tax lawyers

Wihelminpark 60-61

P.O. Box 85450

NL-3508 AL Utrecht

Tel: 31-88-30-300.30

Fax: 31-88.30.300.33

E-mail: groenland@benvolor.com

GOYVAERTS Gerd

Vice-President Tax Law Commission

(private clients)

Tiberghien Advocaten

Thurn & Taxis

Havenlaan 86C/419

BE-1000 Bruxelles

Tel: 32-2-773.40.00

Fax: 32-2-773.40.55

E-mail: gerdd.goyvaerts@tiberghien.com

GABIZON Antoine

Vice-President Tax Law Commission

(corporate tax)

UGGC & Associés

47 rue de Monceau

FR-75008 Paris

Tel: 33-1-56.69.70.00

Fax: 33-1-56.69.70.71

E-mail: a.gabizon@uggcavocats.com

L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. À TRAVERS UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOYER, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

INTRIGUÉ PAR LES PROBLÈMES QUI TOUCHENT AU DROIT INTERNATIONAL? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES DONNÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS EN DROIT DES AFFAIRES? L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA DONNE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS VUES ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DE PAR LE MONDE ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELLES QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES, QUE L'AVOCAT DU 21ÈME SIÈCLE DOIT POUVOIR GÉRER. EN REJOIGNANT L'AIJA VOUS BÉNÉFICIEZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE DONNONS PAS DE COURS – NOUS « PARTAGEONS, APPRENONS ET PROFITONS ».

TOUT EN DÉFENDANT CES PRINCIPES QUI FORMENT UNE PART ESSENTIELLE DES PROFESSIONS JURIDIQUES DE PAR LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED TO BUILD AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF AND DISCUSSIONS WITH COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

Belgium

[Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law]

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.

